



Embassy of Japan in Lebanon

September 20, 2022

## Press Release

### **Cedar and Sakura --- Music Message Japanese Lebanese opera concert**

The Embassy of Japan in Lebanon with the sponsor of Lexus BUMC Lebanon, held on Friday, September 16, 2022 an opera concert entitled Cedar & Sakura --- Music Message.

The Japanese Soprano Ms. Fujiko Hirai along with the Lebanese opera singer Bass-baritone Mr. Cesar Naassi and the pianist Mr. Marc Karam performed the concert. The Ambassador of Japan to Lebanon, Mr. Okubo Takeshi, a number of ministers, members of parliament, diplomats, judges, religious personnels, professors, media and social figures, in addition to the Lebanese Japanese Association for Cooperation, chaired by MP Dr. Farid Al Boustani, attended the concert.

In his welcome word, H.E. Ambassador Okubo stated, "I believe that music has incredible power to reach the hearts of its listeners. That is the reason why, while the country is going through the most difficult times, I decided to host this concert to give people hope and strength to face adversity".

The concert lasted for more than an hour and the audience enjoyed the opera musical pieces in addition to multiple classical heritage music and songs by international composers such as Vaughan Williams, Puccini, Rossini and Caccini and Japanese and Lebanese heritage songs.





سفارة اليابان في لبنان

20 أيلول، 2022

## بيان صحفي

### رسالة موسيقية --- الأرزة وزهر الكرز

### حفل أوبرا ياباني لبناني

أقامت سفارة اليابان في لبنان برعاية Lexus - BUMC لبنان، يوم الجمعة 16 أيلول 2022 حفلا موسيقيا أوبراليا بعنوان Cedar & Sakura --- Music Message.

أحييت الحفل السوبرانو اليابانية السيدة فوجيكو هيراي إلى جانب مغني الأوبرا اللبناني باس-باريتون السيد سيزار ناعسي وعازف البيانو السيد مارك كرم. حضر الحفل سفير اليابان لدى لبنان السيد أوكوبو تاكيشي وعدد من الوزراء وأعضاء البرلمان ودبلوماسيين وقضاة ورجال دين وبروفسور وإعلاميين، إضافة إلى الجمعية اللبنانية اليابانية للتعاون برئاسة النائب الدكتور فريد البستاني.

وفي كلمته الترحيبية، قال سعادة السفير أوكوبو: "أعتقد أن الموسيقى لديها قوة لا تصدق للوصول إلى قلوب مستمعيها. ولهذا السبب، وبينما تمر البلاد بأصعب الأوقات، قررت استضافة هذا الحفل لمنح الناس الأمل والقوة لمواجهة الشدائد".

استمر الحفل لأكثر من ساعة حيث استمتع الجمهور بمقطوعات موسيقية من الأوبرا بالإضافة إلى العديد من الموسيقى والأغاني التراثية الكلاسيكية لمؤلفين عالميين مثل فون وليامز وبوتشيني وروسيني وكاتشيني وأغاني تراثية يابانية ولبنانية.

